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Støtteforeningen Hjælp de ældre i Rumænien 

Referat 

Generalforsamling lørdag den 28. marts 2015 kl. 13.00 

 

Formand Laila Christensen bød velkommen til de fremmødte medlemmer og foreslog at vælge Karsten 

Christensen som dirigent. 

 Valg af dirigent 

Karsten Christensen blev valgt som dirigent 

Karsten konstaterede at generalforsamlingen var indkaldt rettidigt efter vedtægterne og gav 

dernæst ordet til Laila. 

 Formandens beretning for 2014 

Laila startede med at fortælle at der i årets løb er 6 døde af de ældre vi hjælper, og at man ved 

besøgene dernede besøgte de afdødes gravsteder for at mindes dem. 

På aprilbesøget var der 3 sundhedsfaglige personer med som et led i projekt sundhedstilstand, som 

kontrollerede, instruerede og vejledte vores brugere. 

Havde også møde med Case fra den Hollandske hjælpeorganisation, som bla. kommer med tøj til 

vores genbrugsbutik, som vi sælger mod at pengene bliver brugt til hjælp i byen. I Holland er der 

den ordning at hvis tøjbutikker giver tøj til velgørende organisationer får man momsen retur. 

Der var også møde med borgmesteren som vi havde tilbudt at leje plejehjemmet huslejefrit som 

lægeklinik, mod at de vedligeholdt ejendommen. 

Borgmesteren havde undersøgt sagen og havde fundet ud af, at man i Rumænien ikke måtte drive 

lægeklinik i lejede lokaler. 

Derimod foreslog han et EU projekt som gik ud på at vi skulle udbygge plejehjemmet fra 8 til 16 

pladser – så ville det kunne finansiere sig selv. 

Det tør foreningen imidlertid ikke gå med til, da vi skal finansiere det og ikke har nogen garanti for 

at økonomien hænger sammen. F.eks. er der flere ældre der ikke får pension; men socialhjælp, og 

derfor ikke kan betale ret meget i husleje. 

I september besøgte man hospitalet og Laila besluttede at prøve om ikke man fra foreningens side 

kunne gøre noget for at forbedre forholdene.  

Prøvede først at rette henvendelse til Poul Nyrup Rasmussen om han kunne hjælpe. Han meddelte 

at han ikke havde tid. Derefter skrev hun til alle de danske EU parlamentarikere og beskrev 

situationen for dem. 3 af dem svarede. 

Jørgen Dohrmann og hans sekretær stillede en forespørgsel til EU kommissionen. 

Efter et stykke tid kom der svar, at man pressede på og støttede op; men at sundhedsvæsenet i 

medlemslandene er et nationalt anliggende, som EU ikke kan blande sig i.  

Laila har nu planer om at invitere direktørerne fra hospitalet til Danmark for at de kan se 

forholdene her. 
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Det næste besøg i Bagaciu finder sted fra den 5. til den 15. april 2015 og der tager 4 af sted – 

Laila, Hanne og Poul Erik (Hannes bedre halvdel), Inge Lise (Lailas mor). 

Spørgsmål fra deltagerne: 

Hvem tolker når i er dernede? 

SV: Foreningen betaler Sussi eller Andrea for det. 

Hvad lever man af i Bagaciu, når der ikke kommer turister længere? 

SV: Nogle rejser til Tyskland og arbejder en del af året. Der er også ved at blive oprettet en vingård 

som beskæftiger nogen; men der er mange arbejdsløse. 

Til sidst blev det oplyst at medlemstallet er faldende. I øjeblikket er der 101 medlemmer. 

Bestyrelsen skal nu i gang med at finde ud af hvorfor – og om det er muligt at skaffe nye 

medlemmer. 

Beretningen blev godkendt. 

 Forelæggelse af regnskab 

Karsten Christensen gennemgik regnskabet. 

Der har været kontingentindtægter for 30.480 kr. donationer for 31.979 kr. øvrige indtægter for 

10.096 kr. Indtægter i alt 72.555 kr. Der har været driftsudgifter udgifter for 10.169 kr. og der er 

givet donationer for 62.489 kr. – herefter et merforbrug på 103 kr. 

Egenkapitalen udgør 31.135 kr. som er likvid beholdning  

Der var ingen spørgsmål – og regnskabet blev godkendt. 

 Kontingent 

Bestyrelsen indstillede kontingentet til uændret 250 kr. pr. år i 2016 

Det blev vedtaget.  

 Behandling af indkomne forslag 

Der var ingen forslag. 

 Valg af medlemmer til bestyrelsen 

Laila og Jørgen var på valg - genopstillede – og blev genvalgt: 

Erik Therkildsen havde meddelt at han trækker sig fra bestyrelsen på grund af helbredsproblemer. 

Jette Poulsen trak sig fra bestyrelsen efter april turen. Der skulle derfor vælges 2 nye 

bestyrelsesmedlemmer. 

 

Emese Sav, Vejle 
Hans Christian Christensen, Skive 

blev foreslået og valgt. 

Bestyrelsen består herefter af: 

Laila Christensen 

Jørgen Klausen 
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Michael Johnson 

Hanne Knudsen 

Emese Sav 

Hans Christian Christensen 

Holger Nielsen 

 Valg af suppleanter 

Inger-Lise Johnson, Brøndby og Inger Christensen, Skive blev nyvalgt 

Hanne Lauritsen fortsætter som suppleant, så der nu er 3 suppleanter  

 Valg af revisor 

Karsten Christensen blev foreslået og genvalgt til revisor. 

 Schreiber Tours 

Schreiber Tours er lukket. Rejserne til Ungarn og Kroatien er solgt til Ans rejser. 

Personalet i Rumænien er fyret og hotellet står tomt. 

Plejehjemmet står også tomt – er sidst set brugt til korntørring. Titti har startet lidt landbrug op 

med geder – så der kommer ikke længere turister til Bagaciu. 

 Eventuelt 

Det var meningen at der skulle arrangeres en medlemsrejse til Bagaciu i september; men man blev 

nødt til at aflyse på grund af for få tilmeldinger. 

Hanne Knudsen vil i lighed med sidste år arrangere en gåtur sidste søndag i august. 

Det forventes at blive ved Filsø, sydøst for Henne strand – mere om det senere på vores 

hjemmeside bagaciu.dk 

Herefter sluttede Generalforsamlingen og Laila takkede for fremmødet 

Efter generalforsamlingen blev der trukket gevinster i amerikanske lotteri samt holdt auktion over 

diverse ting foreningen var blevet foræret. 

Referent 

Holger Nielsen 

 

 

 


